
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 97

от  заседание, състояло се на 28.11.2002 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, доц. Георги Лозанов, доц. д-р Лилия Райчева, 
доц. д-р Маргарита Пешева, Мария Стефанова, Райчо Райков,   Стефан Димитров, 
Тома Иванов, Юлиана Тончева.
ОТСЪСТВАЛИ: няма.

ДНЕВЕН РЕД:
1. Избор на Председател на СЕМ.

Второ заседани  e  

Начало  на   заседанието  14,30  часа,  водено  от  доц.  д-р  Маргарита  Пешева, 
председател на СЕМ,  протоколист -  Михаела Йоргова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”:

Маргарита Пешева откри второто по ред заседание на Съвета на 28.11.2002 г. с 
една точка в дневния ред – избор на нов Председател на СЕМ. При всяко заседание 
цялата  процедура  се  повтаря  отново,  като  напомни,  че  отново  изборът  на 
Председател става с квалифицирано мнозинство (съгл. т.  3, А) от Процедурата). 
Маргарита Пешева поставя на гласуване начина, по който ще протече гласуването 
– явно или тайно.

Мария Стефанова  направи предложение за явно гласуване.

СЕМ гласува предложението на Мария Стефанова за явно гласуване с девет 
гласа “за”.

След гласуването, следвайки процедурата по избора на нов Председател на СЕМ, 
Маргарита Пешева постави въпрос за внасяне на предложения и изказвания. На 
предишното заседание са направени две предложения за нов Председател, като тя 
поддържа предложението си за доц. Лозанов, макар че се отнася с уважение и към 
двете номинирани кандидатури. Маргарита Пешева, председател на това заседание, 
даде думата на членовете на Съвета за изказвания и предложения.

Анна Хаджиева поддържа предложението си за Райчо Райков.

Лилия Райчева   смята, че времето между двете заседания е било достатъчно за 
осмисляне на нещата и тя отново отправя своята молба към Тома Иванов да не 
оттегля на това заседание своята кандидатура. 
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Тома  Иванов  оттегля  кандидатурата  си  със  същите  аргументи,  изложени  на 
предишното заседание.  Той смята,  че не бива да се допуска Съветът да влиза в 
“патова ситуация”. Не бива да се допуска и отлагането на избора на Председател на 
СЕМ, защото Съветът ще направи лошо впечатление на обществото и няма да е в 
полза на това, което до момента Съветът е създал и изградил като публичен образ. 
Този  избор  е  много  важен,  но  не  е  решаващ  за  работата  на  СЕМ,  който  е 
колективен  орган  и  всички  решения  се  вземат  с  определени  в  ЗРТ  начини  на 
гласуване  –  с  обикновено  или  с  квалифицирано  мнозинство.  Той  призовава 
колегите да гласуват на днешното заседание за избор на новия Председател. Ако 
бъде избран Председател, Тома Иванов би приел да бъде Изпълнителен секретар, 
ако бъде предложен за този пост. 

Мария Стефанова пожела да направи повторно изказване  Тъй като този ден  “е 
ден на откровенията”  и това е  второ заседание,  тя призовава  Съвета  да “сложи 
всички карти на масата”. Според нейната теза, този, който стане Председател на 
СЕМ, ще постави СЕМ в положение на медиатор (посредник) между създаващите 
законите и ползвателите им. Тази роля е изключително важна, затова тя приканва 
колегите си да помислят кой най-добре може да се справи с тази посредническа 
роля. Това е изключително важно за Съвета в този състав,  защото трябва да се 
мисли  положително  и  никой,  освен  СЕМ,  няма  да  се  нагърби  с  ролята  да 
подпомогне създаването на един по-добър закон – текстовете, обсъждани дълго в 
СЕМ, които трябва да излязат на бял свят и да бъдат поставени в законова  рамка.

Георги Лозанов  не вижда смисъл от  воденето на  продължителна  битка,  затова 
предлага СЕМ да мине в режим на гласуване.

Други изказвания не бяха направени и Маргарита Пешева  предложи гласуване за 
прекратяване на предложенията и изказванията. Досега има две предложения  - за 
Георги Лозанов и за Райчо Райков.  Съгласно правилника първо се гласува най-
отдалеченото предложение – това е предложението за Райчо Райков.

СЕМ гласува с девет гласа “за” прекратяване на изказванията.

Маргарита  Пешева  обяви  началото  на  второто  по  ред  гласуване  за  двете 
кандидатури – на Георги Лозанов и на  Райчо Райков за нов председател на 
СЕМ.

Второ гласуване – за Райчо Райков

СЕМ гласува с четири гласа “за” ( Анна Хаджиева, Мария Стефанова, Райчо 
Райков, Тома Иванов) и пет гласа “въздържал се” ( Георги Лозанов, Лилия 
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Райчева,  Маргарита  Пешева,  Стефан  Димитров,  Юлиана  Тончева) 
кандидатурата на Райчо Райков за Председател на СЕМ.

Второ гласуване – за Георги Лозанов

СЕМ гласува с три гласа “за” ( Георги Лозанов, Маргарита Пешева, Стефан 
Димитров) и шест гласа “въздържал се” (  Анна Хаджиева,  Лилия Райчева, 
Мария  Стефанова,  Райчо  Райков,  Тома  Иванов,  Юлиана  Тончева) 
кандидатурата на Георги Лозанов за Председател на СЕМ.

В резултат на второто гласуване резултатът се  повтаря и поради липса на 
квалифицирано мнозинство не бе избран Председател на СЕМ. 

Маргарита  Пешева  постави  на  обсъждане  въпроса  за  провеждането  на  трето 
заседание.  Според  нея  е  безсмислено  веднага  да  се  насрочва  трето  заседание. 
Вероятно Лилия Райчева и Юлиана Тончева са били прави, внасяйки предложение 
за насрочване в друг ден на заседание с оглед на необходимосттта от размисъл. Ако 
се проведе веднага друго заседание, има опасност резултатът да се повтори, смята 
Маргарита Пешева.

Георги Лозанов не смята, че резултатът ще се повтори. Той е имал намерение на 
това второ заседание да си направи отвод, но е искал  “да даде шанс на Райчо 
Райков  да  си  печели  сам  гласовете”.  С  голяма  благодарност  към  Маргарита 
Стефанова и към Стефан Димитров, за да не се проточва процедурата той ще си 
оттегли кандидатурата на следващото заседание, което СЕМ ще реши кога да се 
проведе.  Не би искал неговите  “номинатори” да  имат ангажимент  отново да го 
предлагат, тъй като ще си оттегли кандидатурата.

Преди да закрие второто по ред заседание за избор на нов Председател на СЕМ 
Маргарита  Пешева  прикани   членовете  на  Съвета  да  предложат   насрочване 
провеждането на трето заседание.

Тома Иванов не би искал  да повтаря отново аргументите си и  предлага третото 
заседание да се проведе същия ден (28.11.2002 г.). Ако се наложи провеждането на 
четвърто заседание, неговото предложение е и то да се проведе този ден. Важно е 
според него СЕМ да направи изборът, тъй като който и от двамата номинирани 
бъде избран, Съветът няма да сгреши.

3



Други  предложения  не  бяха  направени  и  Маргарита  Пешева  подложи  на 
гласуване предложението на Тома Иванов за провеждане на трето заседание, като 
нейното предложение е това заседание да се проведе веднага.

СЕМ гласува с девет гласа “за” провеждането на трето по ред заседание за 
избор на нов Председател на СЕМ същия ден (28.11.2002 г.)

След това гласуване  Маргарита Пешева   закри второто заседание по избор на 
Председател на СЕМ.
 
ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева Георги Лозанов
. . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . 

Лилия Райчева Мария Стефанова
............................ . . . . . . 

Райчо Райков Стефан Димитров
 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Тома Иванов             ........................... Юлиана Тончева ........................

Маргарита
 Пешева
Председател  на 

заседанието
…………………..
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